
Noordwijkerh out, 9 juli 2024

Aan de Verenigde Vergadering van het Hoogheemraadschap van Rijnland

Geachte Voorzitter,

Vanaf het mom€nt dat ik als hoogheemraad de waterketen, alsmede het grote project Haarlem Waarderpolder, in
de portefeuille heb gekregen, heb ik mij sterk gemaakt om de scope van dit project duidelijk in te kaderen en de

voortgang in het project Îe versnellen. Daartoe heb ik de Verenigde Vergadering door middel van verschillende
politiek-bestuurlijke scope notities in de gelegenheid gesteld te besluiten over de scope van het project.

In de stuurgroep van a juü jl. is mij de geactualiseerde VO- raming van Haarlem Waarderpold€r gepresenteerd. Ik
constateer dat deze raming circa25o/o afwijkt van de raming zoals gepresenteerd bij het voorkeursalternatief en dat
deze raming aldus in nog grotere mate afwijkt van de financiële bandbreedtes die zljn gepresenteerd in de diverse
scope notities. De belangrijkste reden hiervan is dat de directe bouwkosten ctca45o/o hoger zijn dan begroot. Mijn
oordeel is derhalve dat de financiële bandbreedtes die ten grondslag lagen aan deze besluitvormingen van toen in
te grote mate afwijken van de werkelijkheid van nu. Deze omstandigheden brengen mee dat delen van het project
zullen moeten worden heroverwogen, dan wel dat grote financiële consequenties in de begroting van Rijnland
zullen neerslaan en door onze belastingbetalers zullen moeten worden opgebracht. Ik voel mij hier als

hoogheemraad zeer veranfwoordelijk voor.

Daar komt bij dat ik op basis van de oplevering van de exploitatiebegroting voor Haarlem Waarderpolder in juni
jl. zelf tot de conclusie heb moeten komen dat er gerede aanleiding bestaat tot heroverweging van het vigerende
Rijnlandse slibbeleid dat dateert van20l7 en materieel onlosmakelijk is verbonden met ons grootste project. Dit
heb ik als zodanig ook verdedigd in het commissiedebat d.d. 19 .juni 2024. Deze onzekerheid over het slibbeleid
brengt een nog grotere onzekerheid mee voor de scope en voortgang van Haarlem Waarderpolder en raakt ook de

mogelijkheden tot heroverweging van de bestuurlijke scope van het project. Na reflectie constateer ik dat, ondanks
het feit dat ik pas vanaf de aanvarLg van deze bestuursperiode dd. 3l mei 2023 het Rijnlandse slibbeleid in
portefeuille heb gekregen, en ondanks dat ik vanaf dat moment dit bestuurlijke vraagstuk voorlvarend ter hand heb
genomen, deze iruichten in een te laat stadium aan het licht zijn gekomen en aan de Verenigde Vergadering zijn
gepresenteerd. Ook hier voel ik rhij als uw hoogheemraad zeer verantwoordelijk voor.

Naar mijn oordeel bestond direct vanaf mijn aantreden alle aanleiding om voortgang in het project te brengen en

de scope stapsgewijs in te kaderen. Deze opdracht heb ik vanaf mijn aantreden direct ter hand genomen en ik sta

in dit verband nog steeds achter mijn bestuurlijk optreden. Dit laat echter onverlet dat ik tot de conclusie moet
komen dat deze voor de continuïteit van de primaire taken van Rijnland uiterst noodzakelijke besluitvorming is
gestoeld geweest op, naar nu is komen vast te staan, onjuiste informatie en dat ook de tijdigheid van de informatie
onvoldoende is geweest. Daarmee is de Verenigde Vergadering, naar mijn oordeel, onbedoeld in haar
informatiepositie geschaad. Ondanks dat de stelling dat op basis van de wel kloppende informatie andere
beslissingen genomen zouden zijn een hypothetische is, neem ik voor deze fouten mijn politieke
verantwoordelijkheid. Daarbij merk ik op dat het dragen van politieke verantwoordelijkheid niet hetzelfde is als

de mogelijkheid tot daadwerkelijke beinvloeding van de onder deze verantwoordelijkheid vallende vraagstukken
door de ambtsdrager in kwestie.

Ik neem mijn politieke verantwoordelijkheid door per 1 september aanstaande af te treden als hoogheemraad van
Rijnland. Dit principiële besluit neem ik, na grondige reflectie, met pijn in het hart en het valt mlj zwaar.Ik zal
aanblijven tot I september 2024 om mijn fractie in de gelegenheid te stellen een geschikte opvolger te vinden.
Tevens zal ik per september terugtreden als Lid van de Verenigde Vergadering.

Tot slot resteert het mij de Verenigde Vergadering, via u, te danken voor het tot dusver in mij gestelde vertrouwen.
Dat heb ik gedurende mijn ambtsperiode telkens weer als een bijzonder voorrecht eryaren. Ook wil ik u danken
voor de samenwerking. Ik ben trots op wat er de afgelopen drie jaar tot stand is gebracht in de diverse portefeuilles
die ik als hoogheemraad onder mijn verantwoordelijkheid heb gehad. Dat is bovenal het resultaat van de

inspanning van alle Rijnlandse ambtenaren.

Ik wens u alle goeds toe voor in de toekomst. Rijnland is bij u in goede handen.

teken fü,


